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PROTOKOLL 6. STYREMØTE 2021-2022 
 

Sted Hjemme hos Inger Johanne, Hærland 

Dato og tid Lørdag 5. mars kl. 09.00 –  

Søndag 6. mars kl. 9.30 – 13.30 

  

Møteleder Inger Johanne Brandsrud 

Referent Andrine J. Fossum 

Saksrekkefølge 90-91, 93-95, 98, 97, 113, Thorleif gikk, 96, Marthe kom, 99, Marthe gikk, 107- 
108, 115, 111, Maja kom, 110, 105,  

 Jon Olav kom, 92, 112, 114, 104, 106, 116, 109, 101, 100,  

 

Tilstede fra styret Forfall 

Inger Johanne Brandsrud, Leder 

Ragnhild Marie Gjersøe Eriksen, Org.nest. 

Henrik Nordtun Gjertsen, BP 

John Arne Flenes Ulven, Lagsutviklingsleder 

Sigrid Heringstad, Tevlingsleder 

Torgeir Jorde, Arrangementsansvarlig 

Maja Aas, Kulturleder 

Marthe Øijord, 1. vara 

Jon Olav Svartdal, Ordfører 

Thorleif Müller, Norges Bondelag 

Inger Amb, Norges Bygdekvinnelag 

Thea Thujord, Varaordfører 

 

Andre tilstede 

Andrine J. Fossum, Generalsekretær 

Edvard Bele Sæterbø, Valgkomité 
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Sak 90 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Elementer fra debatten 
• Mangler sak om 18-års aldersgrense 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste 

Vedtak 

Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste 

Sak 91 Godkjenning av styreprotokoll 
Elementer fra debatten 

 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret vedtar protokollen fra  

• 4.1 e-postvedtak 

• 5. styremøte 

• 5.1 ekstraordinært styremøte 

• AU-møte 15.02.22 

Vedtak 

Sentralstyret vedtar protokollen fra  

• 4.1 e-postvedtak 

• 5. styremøte 

• 5.1 ekstraordinært styremøte 

• AU-møte 15.02.22 
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Sak 92 Orienteringssaker 

A Referat fra nemnder og utvalg – se «siden sist» 
a) Organisasjonsutvalget Ragnhild 

b) Bygdepolitisk nemnd Henrik 

c) Kulturnemnda Maja 

d) Tevlingsnemnda Sigrid 

e) Lagsutviklingsnemnda John Arne 

f) Arrangementsnemnda Torgeir 

 
 

B Samarbeidsorganisasjoner – muntlig orientering 
a) Bygdekvinnelaget Inger 

b) Bondelaget Thorleif 

 
 

C Arrangement - gjennomgang og status ved Torgeir 
a) LS 2022 Hedmark 

b) HA 2022 Buskerud 

c) LS 2023 Akershus 

d) HA 2023 Østfold 

 
 

D Prosjekter i NBU 
a) Malawi Marthe 

b) RYE Sigrid 

c) Bygdeungdommens stemme Henrik 

d) Tevlingsvideoer Sigrid 

e) NBU for alle Inger Johanne 
 

E Fylkesrunden 
a) Akershus Henrik 

b) Buskerud Maja 

c) Hedmark Ragnhild 

d) Hordaland John Arne 
e) Møre og Romsdal Marthe 

f) Nord-Trøndelag Henrik 

g) Oppland Maja 

h) Rogaland Inger Johanne 

i) Sør-Trøndelag Sigrid 

j) Vestfold og Telemark Ragnhild 

k) Østfold Sigrid 

l) Fylker uten fylkeslag John Arne 

 
 

F Status sekretariatet ved Andrine 

G Vaktlederkollegiet ved styreleder 
 

Forslag til vedtak 
Sentralstyret tar saken til orientering. 

Vedtak 

Sentralstyret tar saken til orientering. 
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Sak 93 Terminliste 

Elementer fra debatten 

Hva Start Slutt Hvor 

6. styremøte 04.03.2022 06.03.2022 Inger Johanne, Hærland 

Vårkurs 11.03.2022 13.03.2022 Sanner Hotell, Gran 

BUT – Barne- og ungdomstinget 28.04.2022 28.04.2022 Quality Hotel 33, Oslo 

7. styremøte 29.04.2022 01.05.2022 Tilknytning til lokallagsarr. 

Landsmøte i Bygdekvinnelaget 10.06.2022 11.06.2022 Bergen 

Årsmøte i Bondelaget 15.06.2022 16.06.2022 Scandic Hotell, Lillehammer 

8. styremøte 17.06.2022 19.06.2022 Sigrid, Heidal 

Årsmøte 18.07.2022 19.07.2022 Jønsberg vgs., Stange 

Landsstevne 19.07.2022 24.07.2022 Jønsberg vgs., Stange 

Forslag til vedtak 
Styret tar terminlisten til orientering. 

Vedtak 

Styret tar terminlisten til orientering med de innspill som kom i møtet. 

Sak 94 Politikk og mediestrategi 

Elementer fra debatten 

• Jobber med en sak om velferdsordninger opp mot innlegg i Nationen fra Årets unge bonde 

• Stiller oss disponible til Bondelaget i forbindelse med jordbruksforhandlingene 

• Viktig at vi har fokus på hvem som leser hva i våre kanaler 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret tar saken til orientering og bygdepolitisk nestleder tar med seg innspillene fra 

debatten. 

Vedtak 

Sentralstyret tar saken til orientering og bygdepolitisk nestleder tar med seg innspillene fra 

debatten. 

Sak 95 Medlemstall 

Elementer fra debatten 

• Vi er nå over 4000 medlemmer og ligger 300 foran samme tid i fjor 

• Lagsutvikler samler inn måltallene fra fylkeslagene på Vårkurs 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret tar saken til orientering og lagsutviklingsleder tar med seg innspillene til videre 

arbeid. 

Vedtak 

Sentralstyret tar saken til orientering og lagsutviklingsleder tar med seg innspillene til videre 

arbeid. 
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Sak 96 Endring av fylkeskontakter 

Elementer fra debatten 
 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret vedtar følgende kontaktpersoner for fylkeslag: 

Akershus Henrik Nordtun Gjertsen 

Buskerud Maja Aas 

Hedmark Henrik Nordtun Gjertsen 

Hordaland John Arne Flenes Ulven 

Møre og Romsdal Marthe Øijord 

Nord-Trøndelag Ragnhild Marie Gjersøe Eriksen 

Oppland Maja Aas 

Rogaland Inger Johanne Brandsrud  

Sør-Trøndelag Sigrid Heringstad 

Vestfold og Telemark Ragnhild Marie Gjersøe Eriksen 

Østfold Sigrid Herigstad 

Fylker uten fylkeslag John Arne Flenes Ulven 

Sentrale arrangement Torgeir Jorde 

 

Vedtak 

Sentralstyret vedtar følgende kontaktpersoner for fylkeslag: 

Akershus Henrik Nordtun Gjertsen 

Buskerud Maja Aas 

Hedmark Henrik Nordtun Gjertsen 

Hordaland John Arne Flenes Ulven 

Møre og Romsdal Marthe Øijord 

Nord-Trøndelag Ragnhild Marie Gjersøe Eriksen 

Oppland Maja Aas 

Rogaland Inger Johanne Brandsrud  

Sør-Trøndelag Sigrid Heringstad 

Vestfold og Telemark Ragnhild Marie Gjersøe Eriksen 

Østfold Sigrid Herigstad 

Fylker uten fylkeslag John Arne Flenes Ulven 

Sentrale arrangement Torgeir Jorde 
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Sak 97 Politisk plattform 

Elementer fra debatten 
 

Forslag til vedtak 

Bygdepolitisk nestleder tar med seg innspillene til bygdepolitisk nemnd og fremmer saken til 

behandling på styremøte i juni for endelig innstilling til årsmøtet. 

Vedtak 

Bygdepolitisk nestleder tar med seg innspillene til bygdepolitisk nemnd og fremmer saken til 

behandling på styremøte i juni for endelig innstilling til årsmøtet. 

Sak 98 Innspill til jordbruksforhandlingene 

Elementer fra debatten 

• Godt jobba! 

• Veldig bra utarbeidet 

• Må passe på at BP-er videre ikke føler de må opp på samme nivå 

• Viser at BP har god kunnskap 

Forslag til vedtak 

Styret vedtar det skriftlige innspillsnotatet og gir bygdepolitisk nestleder og styreleder fullmakt til 

å utarbeide et endelig muntlig høringsinnspill. 

Vedtak 

Styret vedtar det skriftlige innspillsnotatet og gir bygdepolitisk nestleder og styreleder fullmakt til 

å utarbeide et endelig muntlig høringsinnspill. 

Sak 99 Bygda er for alle 
Elementer fra debatten 

• Det er viktig at vi tar denne problemstillingen på alvor 

• Bygda skal vær et sted for alle 

• Hvordan vil organisasjonen se på oss om vi oppfordrer til deltakelse på Oslo Pride når vi 

veit at det arrangeres sommerstevner den helgen? 

• «Bygda er for alle» som tema i Aksjonsuka, kan være veldig aktuelt 

Forslag til vedtak 
Sentralstyret gjennomfører alle forslag til tiltak vedrørende denne saken.  

Vedtak 

Sentralstyret ser på muligheten for å gjennomføre tiltakene. Generalsekretær tar med seg 

innspillene og se på muligheter for å søke penger til et større prosjekt om inkludering. 

Sak 100 Oppsummering av 1. representantskap 2022 
Elementer fra debatten 

• Økonomistyring i lokallaga – kan være fint å oppfordre fylkene til gjennomgang av 

lokallagsøkonomi på lokallagssamling 
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• Malawi – kan gi «gavekort» på støtte til Malawi til innledere o.l. 

• Dyrsku’n – har hatt en plan – bare ikke fått satt den i verk de siste to årene 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret tar saken til orientering og arbeider videre ut fra diskusjonen på 1. representantskap 

2022 og på det 6. styremøtet. 

Vedtak 

Sentralstyret tar saken til orientering og arbeider videre ut fra diskusjonen på 1. representantskap 

2022 og på det 6. styremøtet. 

Sak 101 Evaluering 1. representantskap 2022 
Elementer fra debatten 

• Kontoret tar med seg tilbakemeldingene rundt det praktiske 

• Vil gjerne ha evalueringa med alle svar i Excel tilsendt 

• Må vedta tellekorps som ikke er ordførere – kan bruke ansatte til dette 

• Ikke ha hybridmøter lenger – da må representantene ta i bruk vara 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret tar med seg innspillene i videre arbeid. 

Vedtak 

Sentralstyret tar med seg innspillene i videre arbeid. 

Sak 102 Vårkurs 2022 
Elementer fra debatten 

• 100 stk. totalt som skal samles den helgen 

• Det aller meste er på plass 

• Vil gjerne ha deltakerliste tilsendt kursholdere 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret tar saken til etterretning og kursholdere gjør sine siste forberedelser før Vårkurs. 

Vedtak 

Sentralstyret tar saken til etterretning og kursholdere gjør sine siste forberedelser før Vårkurs. 

Sak 103 Vårsprell – Er tiden inne for endringer? 

Elementer fra debatten 

• Kan beholde det som det er nå og legge opp til å sende ut purring for 

medlemskontingenten 

• Kanskje ha et tema for uka? 

• Tema bør være aktivitetsbasert og ikke politisk, der har vi Aksjonsuka allerede 

• Tips til tema kan være; tradisjonelle tevlinger, eksperimentelle tevlinger, alt du kan gjøre 

rundt bålpanna 

• For de som ikke vil følge tema, gjør ikke det noe, men da har de blitt utfordra på type 

aktivitet 

• Det viktigste er at lokallag har aktivitet 
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• Kanskje temaet skal være fokusområdet til Kulturnemnda det neste året? 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret sender en sak til årsmøte på å flytte eller avbryte tradisjonen ved Vårsprell og sende 

inn en sak om å flytte Vårsprell og omdøpe aktivitetsuka til «NNN». 

Vedtak 
Kontoret sender ut purring i forbindelse med Vårsprell. Sentralstyret jobber videre med tema for 

framtidige Vårsprell. 

Sak 104 Bankettvideoer 

Elementer fra debatten 

• Ansatte har veldig mye annet å gjøre den uka, og er ikke på jobb under banketten 

• Kan spørre han som filmet under årsmøtebanketten i Rogaland 

• Høre med de som LS 22 bruker, om de kan hjelpe til 

Forslag til vedtak 

Det filmes til bankettvideo under banketten på årsmøte i juli. 

Vedtak 

Det filmes til bankettvideo under banketten på årsmøte i juli. 

Sak 105 Forslag til prosess for vedtektsendringer 
Elementer fra debatten 

5.-6. mars Diskusjonssak i styret. Arbeidsutvalget jobber videre med de foreslåtte 

endringene. 

6. april AU møtes for gjennomgang av vedtekter og innkomne forslag (etter 31. mars) 

30. april - 1. mai  Hvis AU legger opp til store/mange nye endringer kommer saken tilbake til 

diskusjon. Det samme gjelder hvis det kommer endringsforslag fra lokal-

/fylkeslag. 

19.-21. juni Styret innstiller til årsmøtet. 

Forslag til vedtak 
Sentralstyret vedtar prosessen for vedtektsendringer. 

Vedtak 

Sentralstyret vedtar prosessen for vedtektsendringer. 

Sak 106 Vedtektsendringer 
Elementer fra debatten 

• Organisatorisk nestleder noterte ned innspill i møtet 

Forslag til vedtak 

Arbeidsutvalget tar med seg innspillene fra møtet, og legger fram et forslag etter prosessen er 

vedtatt av sentralstyret. 

Vedtak 

Arbeidsutvalget tar med seg innspillene fra møtet, og legger fram et forslag etter prosessen er 

vedtatt av sentralstyret. 
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Sak 107 Program LS 2022 

Elementer fra debatten 

• Ser bra ut 

• Skjønte ikke helt argumentet om starttidspunkt kl. 10, men det går vel greit allikevel 

• Skal fotball spilles ferdig på onsdagen? 

• Det er vel kanskje badebuss lørdag også? 

• Kontoret vil også ha med sine åpningstider i programmet: onsdag – lørdag 10-14 

• Likte pop-up kontoret i 2019 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret godkjenner innsendt program for LS 2022. 

Vedtak 

Sentralstyret godkjenner innsendt program for LS 2022. 

Sak 108 Deltakeravgift årsmøte i NBU 

Elementer fra debatten 

• Føler ikke det er sentralstyret som skal bestemme dette 

• Synes 800 kr for observatører er dyrt 

• Hva inngår egentlig i prisen? 

• Underskudd på årsmøtet påvirker Landsstevne sitt resultat, det blir også med i 8% kravet 

ved budsjettering 

• Årsmøtet er NBU sentralt sin  

• Kan NBU putte inn mer penger eller ta deler av kostnadene? Det er jo vi som inviterer med 

gjester og ikke betaler for vår deltakelse 

• Det hovedkomiteene vil ha er mer minimumskrav 

• Det kommer spørsmål om dette fra hver hovedkomite hvert år. Det hjelper om sentralstyret 

har et svar på hva de forventer  

Forslag til vedtak 

Sentralstyret fastsetter deltakeravgifta til årsmøtet i NBU til 800 kr for delegater og 1 000 kr for 

observatører. 

Vedtak 

Sentralstyret gir tilbakemelding til hovedkomiteer om at årsmøtebanketten bør være i passe 

staslige lokaler, annet sted enn årsmøte og stevnet, ha minimum to retter og by på god stemning. 

Deltakeravgift holdes på et lavt nivå. 

Sak 109 Revidering av NBUs arbeidsplan 

Elementer fra debatten 

• Organisasjonsnemnda kommer til å endre litt på oppsettet av planen 

• Det jobbes med at arbeidsplanen gjennomgående er bygd opp likt 

• Ettersom vi i møtet har prata en del om valgkomitearbeid – få med det som et 

fokusområde? 

• Arbeidsplanen bør bygges opp mer rundt hva vi fokuserer på det arbeidsåret 

arbeidsplanen gjelder for. I dag blir det en veldig generell oversikt over alt vi gjør. 
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• Ha med innspill til jordbruksforhandlingene og jordbruksforhandlingene 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret tar saken til etterretning og Ragnhild tar med seg innspillene til videre arbeid med 

NBUs arbeidsplan. 

Vedtak 

Sentralstyret tar saken til etterretning og Ragnhild tar med seg innspillene til videre arbeid med 

NBUs arbeidsplan. 

Sak 110 Oppfølging av mandat 

Elementer fra debatten 
• Hver nemndsleder gikk gjennom sitt mandat og fortalte hvordan de lå an 

Forslag til vedtak 
Sentralstyret tar saken til etterretning. 

Vedtak 

Sentralstyret tar saken til etterretning. 

Sak 111 Retningslinjer for Frifond organisasjon 2022 
Elementer fra debatten 

 

Forslag til vedtak 

De framlagte retningslinjene for fordeling av midler fra Frifond organisasjon vedtas som gjeldende 

fra 2022. 

Vedtak 

De framlagte retningslinjene, med de endringer som kom i møtet for fordeling av midler fra Frifond 

organisasjon, vedtas som gjeldende fra 2022. 

Sak 112 Retningslinjer for inkluderingsfond 

Elementer fra debatten 

• Legge til at sentralstyret kan overprøve og gjøre unntak fra retningslinjene ved behov eller 

ønske 

• Målet må være at inkluderingsfondet er for lag og medlemmer med begrenset økonomi. 

• Hvordan kan vi påse at de som søker faktisk har grunnlag for å få tilskudd? 

• Høre med LNU om de kjenner til noen med lignende ordninger og skjemaer 

• En del organisasjoner har det på nettsidene med et kontaktskjema eller telefonnummer til 

generalsekretær om å ringe.  Da kan man forhøre seg litt om situasjonen til den eller de det 

gjelder i forkant 

• Bør legge inn noen kriterier for søker som må oppfylles 

Forslag til vedtak 
Sentralstyret vedtar retningslinjene for inkluderingsfond og evaluerer de etter to år. 
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Vedtak 

Sentralstyret sender tilbake retningslinjene for inkluderingsfond og ber generalsekretær ta med 

seg innspillene til videre arbeid. Sentralstyret ber også generalsekretær å ta det med til 

budsjettarbeidet for 2023. 

Sak 113  Formålsparagrafen 

Elementer fra debatten 

• Liker at partipolitisk nøytral blir tatt inn 

• Partipolitisk nøytral står også i § 1.3 i vedtektene 

• Vil vi at det står kristen kulturarv? Ser vi på den kristne kulturarven og kristningen av Norge, 

er ikke det en hyggelig historie 

• Bærekraftig er en kjempebra ting og bra vi ønsker å ta det inn, men det er et veldig misbrukt 

ord 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret sender inn sitt forslag til utvalget. 

Vedtak 
Sentralstyret sender inn sitt forslag til utvalget. 

Sak 114 Lokallagsevaluering 2022 

Elementer fra debatten 

• Fint å få det med grafer 

• Audun har gjort en god jobb 

• Dette er et øyeblikksbilde av situasjonen i lokallaga, har vi mulighet til å sammenligne 

evalueringa med tidligere års evalueringer? 

• Lokallagsevalueringa er delt opp og sendt til fylkeslagene 

• Tar med lokallagsevalueringa til fylkestimen på Vårkurs 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret tar lokallagsevalueringa til etterretning og bistår der fylkeslag og lokallag har behov 

for det. 

Vedtak 

Sentralstyret tar lokallagsevalueringa til etterretning og bistår der fylkeslag og lokallag har behov 

for det. 

Sak 115 Valg av delegater til Barne- og ungdomstinget 
Elementer fra debatten 

 

Forslag til vedtak 

Inger Johanne Brandsrud og Maja Aas stiller som delegater til Barne- og ungdomstinget med Sigrid 

Heringstad som vararepresentant. 
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Vedtak 

Inger Johanne Brandsrud og Maja Aas stiller som delegater til Barne- og ungdomstinget med Sigrid 

Heringstad som vararepresentant. 

Sak 116 Valgkomité i Norges Bygdeungdomslag 

Elementer fra debatten 

• Flere gode forslag til oppsett av valgkomité i sakspapirene 

• Viktig at valgkomiteen består av folk som deltar aktiviteter som kurs og møter hvor de kan 

se og bli kjent med de tillitsvalgte 

• Bør vi heller sende inn endringer til valgkomiteinstruksen 

Forslag til vedtak 

Sentralstyret sender brev til valgkomiteen, og ber de se på endringer ut ifra diskusjonen på 

sentralstyremøtet. 

Vedtak 

Styreleder tar med seg innspill videre og arbeidsutvalget ser videre på valgkomiteinstruks og – 

arbeid. 


